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ZÁPIS Z JEDNÁNÍ Č. 1/2024 
ŠKOLSKÉ RADY PŘI ZÁKLADNÍ ŠKOLE KUNRATICE („ZŠK“) („ŠR“) 

 

Datum konání:   středa 26. června 2024 
Čas konání:   18:00 až 20:30 hodin 
Místo konání:    Radnice MČ Praha-Kunratice 

Účastníci: 

Přítomní členové ŠR: 
   - za zřizovatele školy:  Lenka Alinčová, Veronika Doležilová, Petr Mozola 
   - za zákonné zástupce žáků: Ladislav Král, Petra Žebráková 
   - za pedagogy:    Kateřina Círová, Anna Havelková, Jitka Kopáčová 
Omluveni:   Luděk Šantora 
Hosté:  Vít Beran, ředitel ZŠK 

Monika Matějková, předsedkyně spolku Patron 

Návrh programu jednání:  
A) Nové složení ŠR 
B) Příprava na školní rok 2024/2025: zápis, tým školy, počty žáků, párová výuka a spolek Patron 
C) Podmínky přijetí do ZŠK pro školní rok 2024/2025 
D) Párová výuka a asistenti pedagoga 
E) Volby členů ŠR 
F) Dostavba sportovní haly a přesun venkovního hřiště 
G) Další investice v areálu ZŠK 
H) Podněty rodičů: Výuka na druhém stupni, Zpomalovací pásy v ulici Předškolní, Energetické úspory 
I) Bezpečné prostředí ve škole 
J) Termín příštího jednání ŠR 
K) Různé 

Po schválení návrhu programu jednání následovalo zasedání ŠR, jehož zápis je uveden níže: 

A) Nové složení ŠR 
a. Petra Žebráková své členství přijala na základě dovolby v prosinci 2023. 
b. Petra Žebráková je novým členem ŠR za zákonné zástupce žáků. 

 
B) Příprava na školní rok 2024/2025 

a. Zápis: Celkem bylo podaných žádostí o přijetí 113 dětí (ve srovnání s loňskou registrací 119 dětí). 
i. Celkem bylo přijato 91 dětí, z nichž následně rodiče jednoho dítěte informovali ZŠK, že dítě 

nastoupí do jiné školy. 
ii. Dále povolený odklad u 15 dětí a celkem 8 dětí nastoupí do jiné školy. 

b. Tým školy: Učitelský tým je stabilizovaný, podařilo se rozšířit učitelský sbor o fyzikáře. 
c. Otevřené pozice: Přestože je tým vyučujících naplněný, ZŠK stále poptává doplnění o úvazky: 

i. Kuchař/Kuchařka pro školní jídelnu; a 
ii. Pomocná síla do kuchyně školní jídelny. 

d. Odchody a příchody žáků: Celkově odešlo 15 dětí z pátých tříd a 5 dětí ze sedmých tříd, a celkově 
bylo přijato 17 dětí do všech ročníků ZŠK (z toho 6 do šestých tříd). Na dotaz P. Žebrákové ohledně 
spádovosti přijatých dětí, pak ředitel sdělil, že zatím přijal pouze Kunratické děti. 

e. Párová výuka: V. Beran poděkoval zástupcům spolku Patron za zajištění finančních prostředků na 
platy párových učitelů s tím, že párová výuka nepřetržitě pokračuje dál. Projekt zajišťuje párovou 
výuku pro budoucí žáky 2. a 3. tříd. V případě budoucího 1. ročníku bude párová výuka záviset na 
zájmu rodičů. 
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C) Podmínky přijetí do ZŠK pro školní rok 2024/2025 

a. Legislativa: Pro nadcházející školní rok nedošlo od posledního jednání ŠR k žádným změnám v 
postupu a podmínkách přijímání žáků na ZŠK.  

b. Podmínky: Závazné podmínky přijetí do všech veřejných základních škol jsou i nadále následující: 
i. dovršení 6 let věku k datu zahájení školního roku, 

ii. trvalé bydliště dítěte ve spádové oblasti, 
iii. v případě potřeby řešení nedostatečné kapacity losováním (dvojčata na jednom lístku), 
iv. zajištění jiné školy, která dítě přijme tak, jako by byla spádová. 

 
D) Párová výuka a asistenti pedagoga 

a. Asistenti pedagoga: ZŠK kapacitně reaguje na potřeby podle rozhodnutí Školského poradenského 
zařízení. Vloni pracovalo na ZŠK 16 asistentů pedagoga, aktuálně 18. Působení asistenta je vázané na 
konkrétního žáka podle stupně podpory. V. Beran informoval o zkušenostech loňského roku, kdy bylo 
obtížné přijmout rodilého mluvčího. 

b. Párová výuka: Hodiny párové výuky jsou ve Škole online zobrazeny jako zdvojené. Pokud párový 
učitel onemocní, dochází k náhradě.  
 

E) Volby členů ŠR 
a. Předběžný termín: Předběžný termín řádných voleb členů ŠR za zákonné zástupce žáků byl navržen 

na čtvrtek 12. prosince 2024, a to z důvodu budoucího uplynutí volebního období. Termín byl zvolen 
tak, aby byla zajištěna volební účast, tj. ve stejném termínu jako konání vánočních trhů při ZŠK. 

b. Definitivní termín: Termín a další informace o volbách zveřejní ředitel ZŠK v prostorech ZŠK a na 
webových stránkách ZŠK koncem října 2024. 

 
F) Dostavba sportovní haly a přesun venkovního hřiště 

a. Projekt: L. Alinčová uvedla, že MČ Praha-Kunratice považuje projekt za prioritu. Projektová 
dokumentace je dokončena, tělocvična bude jednopatrová. Všechna okna budou umístěna směrem 
k hřišti. Projekt bude z důvodu způsobu financování ze strany hl. m. Prahy rozdělen na etapy. 

b. První etapa: První etapa bude obnášet zbourání stávajícího hřiště a výstavbu nového hřiště směrem 
k ulici Za Parkem. Předpokládaná doba trvání stavebních prací je přibližně 9 až 12 měsíců.  

c. Další etapy: Další etapy včetně dostavby sportovní haly jsou v jednání. 
d. Pohyb dětí: Během výstavby budou děti využívat sportovní halu, zámecký park a Kunratický les. 

 
G) Další investice v areálu ZŠK 

a. Kolárna: V. Beran uvedl, že ZŠK aktuálně dokončuje výstavbu nové kolárny, která bude poskytovat 
dodatečnou kapacitu pro 26 jízdních kol, což v celkovém součtu zdvojnásobí dosavadní kapacitu. 
Investice je financovaná ze zdrojů Magistrátu hl. m. Prahy. 

b. Kuchyně: L. Alinčová uvedla, že probíhá výběrové řízení na dodavatele pánve s kapacitou přes tisíc 
obědů denně. 

 
H) Podněty rodičů 

 

a. Výuka na druhém stupni: L. Král sdělil návrh skupiny rodičů, aby ZŠK zřídila tzv. specializované nebo 
výběrové třídy, které umožní intenzivnější výuku matematiky, cizích jazyků a dalších předmětů. 
- V. Beran k tématu uvedl, že ZŠK je  veřejná základní škola v Kunraticích se spádovým obvodem, a 

tudíž přijímá žáky z celé populace ve své spádové oblasti.  
- V. Beran dále uvedl, že vizí ZŠK není selektovat děti. Ve smyslu zintenzivnění vzdělávání žáků ZŠK 

byla posílena výuka matematiky v 6. a 9. třídě, plus navíc došlo k přidání další hodiny výuky 
českého jazyka v rámci přípravy žáků na přijímací řízení na víceletá gymnázia a střední školy. 

- Dětem s vyšším intelektem a zájmem o rozšíření svého vzdělání v rámci školy pak ZŠK nabízí 
tzv. rozvojové skupiny, a to žákům od čtvrtých tříd. 
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b. Zpomalovací pásy v ulici Předškolní: L. Král uvedl, že míra dopravní bezpečnosti, úroveň hluku 
a čistota ovzduší v okolí ZŠK podle pozorování některých rodičů není vyhovující a v čase se zhoršuje. 
Jedná se zejména o automobilový provoz v ulici Předškolní, kde někteří řidiči jezdí nebezpečně rychle 
a vytvářejí tak rizikové situace pro děti. Řešením by mohla být například instalace efektivního 
zpomalujícího pásu nebo retardéru v prostoru před zatáčkou na úrovni vstupu do školní jídelny. 
- L. Alinčová uvedla, že omezení dopravy je dlouhodobé téma, kterým se zabývali i odborníci z 

dopravní fakulty ČVUT. Doposud nikdo nenašel lepší řešení, než je stávající. Skutečně by 
pomohlo, kdyby rodiče nevozili děti do škol auty. 

- V. Beran dále uvedl, že ZŠK kontinuálně podporuje různé iniciativy, aby rodiče pro děti 
upřednostňovaly bezmotorovou dopravu a MHD (např. Den bez aut, Pěškobusy, Městská policie 
zabezpečující přechody pro chodce atd.). 

 

c. Energetické úspory: L. Král informoval, že na trhu existuje několik funkčních a efektivních řešení pro 
optimalizaci výroby a spotřeby elektrické energie (včetně ohřevu teplé užitkové vody jako levného 
úložiště přebytkové elektrické energie), která umožňují dosažení energetických úspor. Relativně malá 
investice by tak mohla přinést poměrně významné snížení provozních nákladů nebo navýšení příjmů. 
- L. Alinčová uvedla, že součástí projektů pro provedení investičních akcí ZŠK, a to včetně například 

výstavby nové sportovní haly, je mimo jiné také efektivní řešení energetického hospodářství ZŠK. 
- V. Beran uvedl, že elektrárny ZŠK produkují elektrickou energii zejména v létě, kdy ve škole 

probíhá minimální provoz, a uvítal by zaslání konceptu optimalizace energetického hospodářství, 
aby se seznámil s dostupnými možnostmi řešení. 

 
I) Bezpečné prostředí ve škole 

a. Trendy v chování dětí: V. Beran sdílel pozorování, že děti v poslední době „více zlobí", a to zejména 
žáci posledních dvou ročníků. Některé děti pak vykazují významnější aspekty nevychovanosti, 
nerespektují pokyny učitelů, projevují se násilně atd. V. Beran vyzval ŠR k diskusi ohledně toho, jak 
na situaci může reagovat ZŠK, rodiče, zřizovatel a další zájmové skupiny. 

b. Konstatování: V rámci následné diskuse bylo v tomto kontextu mimo jiné konstatováno, že radnice 
MČ Prahy-Kunratice posílila hlídky Městské policie, a že ZŠK připravuje nové znění Školního řádu. 

 
J) Termín příštího jednání ŠR 

a. Termín: předběžně čtvrtek 12. prosince 2024 od 18:00, a to za předpokladu 
- uskutečnění per rollam hlasování o schválení Výroční zprávy o činnosti ZŠK za uplynulý školní rok, 
- vypracování návrhu nového znění Školního řádu, a 
- absence potřeby konání jednání ŠR v dřívějším termínu z významných důvodů. 

b. Místo: ředitelna ZŠK 

 

 

Zápis zapsal: Ladislav Král 
Zápis schválil:  ŠR 

 


